
RMG. 0002.13.2019

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XIII/2019

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
19 grudnia 2019 r. od godz.1511 do godz. 1827

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XIII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokohi z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie uchwal w sprawie:
6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2019 r.

6.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na 2019-2036.
6.3) uchylenia Uchwały nr XU/100/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 14
listopada 2019 r. w sprawie ustalenia dopłaty do ceny Im3 odprowadzanych

ścieków dla wszystkich taryfowych grup odbiorców usług świadczonych przez
Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Skokach w roku 2020.
6.4) w sprawie zmiany Uchwały nr XXXI.X/306/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 27 marca 2018r. w sprawie udzielenia Województwu
Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację zadania pn. "Wzmocnienie
wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze oddziaływania

Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych-
dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolita r n ej (PKM).
6.5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na
lata 2020-2036.
6.6) uchwały budżetowej na 2020 r.
6.7) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na rok 2020,
6.8) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których
zarządcąjest Gmina Skoki.
6.9) zasad korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących własność Gminy
Skoki przekazanych sołectwom.

6.10) średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skoki, na rok szkolny
2019/2020.
6.11) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia i przystąpienia do Spółki z
o.o. zarządzającej i eksploatującej miejsko-gmmne składowisko odpadów
komunalnych w rej orne wsi Nowe-Tomszewo-Kopaszyn.

6.12) stanowiska Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie sytuacji finansów
jednostek samorządu terytorialnego.

7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Wolne wnioski i informacje.

9. Zakończenie.
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adl.
Otwarcia obrad XIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załgczmk nr l do protokołu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2019 póz. 506) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego Nr 109 póz. 2005 z dnia

27.06.2003r.zezm.}.

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką,

Radcę Prawnego Mirosławę Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej oraz przybyłych gości mieszkańców

Miasta i Gminy Skoki.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XIII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił ftmkcję sekretarza) radną Wiesławę Surdyk-Fertsch (15

ghsów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokohi sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XII sesji Rady radny Andrzej Surdyk.
Protokół XII sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz na stronie intemetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa przedstawił porządek

obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wniosła do ustalonego porządku obrad sesji

Rady.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos złożył wniosek o zmianę porządku obrad
poprzez wprowadzenie punktów:

6.4) Projektu uchwał w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/306/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 27 marca 2018r. w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy
finansowej na realizację zadania pn. "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów

pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości
połączeń kolejowych- dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitamej (PKM).

6.11) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do

Spółki z o.o. zarządzającej i eksploatującej miejsko-gminne składowisko odpadów
komunalnych w rejonie wsi Nowe-Toniszewo-Kopaszyn.

/y
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Wyjaśnił, że projekt uchwały budżetowej został złożony na dzień 15J1.2019 r., w związku z
tym, że Marszałek Woj ewództwa Wielkopolskiego wystąpił o zwiększenie pomocy
finansowej do Kolei Metropolitamej z 190 tyś. zł do 230 tyś. zł. w 2020 r, konieczne jest

podjęcie tej uchwafy przed uchwałą budżetową. Wyjaśnił, że mieszkańcy liczą na utrzymanie
obecnej liczby połączeń kolejowych. Dmga proponowana uchwała spowodowana jest

koniecznością rozwoju RIPOK, linii technologicznej służącej do segregacji odpadów ich
oczyszczenia, należy rozbudować linię do odpadów zielonych. Ustawodawca nakłada

obowiązek odbioru odpadów zielonych bezpośrednio od mieszkańców. Rozbudowa linii
technologicznej na RIPOK-u niesie za sobą koszty, w związku z tym spółka chce aplikować o

środki z Funduszu Ochrony Środowiska. W celu podjęcia tych działań należy poszerzyć
uchwałę o działalności spółki.

Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Złożyła wniosek o wprowadzenie w punkcie 6.12 uchwały w sprawie stanowiska Rady

Miejskiej Gminy Skoki w sprawie sytuacji finansów jednostek samorządu terytorialnego.
Wyjaśniła, że radni podczas wspólnego posiedzenia komisji rady dyskutowali nt. złej sytuacji
finansowej samorządu. Spadek dochodów samorządów spowodowanych jest polityką państwa.

Dzięki przynależności do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich mamy możliwość
przedstawienia prezydentowi, posłom i senatorom stanowiska naszego samorządu w tej
sprawie. Każdy samorząd do 15 listopada zeszłego roku sporządził projekt budżetu. Z projektu

jasno wynika, że wzrost wydatków przyszłorocznych przewyższa dochody. Niedoszacowanie

zadań zleconych zmusiło również nasz samorząd do zmniejszenia wydatków, zrezygnowania

w tym między innym z kilku inwestycji. Członkostwo w Stowarzyszeniu daje nam możliwość
wypracowanie jednego stanowiska samorządów członkowskich w sprawie sytuacji finansowej

samorządów.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
przyjęli
(15 głosami za)
wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Skoki w sprawie wprowadzenia w punkcie 6.4)

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/306/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 27 marca 2018r. w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy
finansowej na realizację zadania pn. "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów

pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości
połączeń kolejowych- dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitamej (PKM) .

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
przyjęli
(15 glosami za)
wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Skoki w sprawie wprowadzenia w punkcie 6.11)
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do Spółki z

o.o. zarządzającej i eksploatującej miejsko-gminne składowisko odpadów komunalnych w
rejonie wsi Nowe-Toniszewo-Kopaszyn.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
przyjęli
(15 glosami za)
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wniosek radnej Wiesławy Surdyk- Fertsch w sprawie wprowadzenia w punkcie 6.12)

projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie sytuacji
finansów jednostek samorządu terytorialnego.

W związku z wprowadzeniem uchwały w punkcie 6.4) pozostałe punkty zostają zmienione

odpowiednio.

ad 5,

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa poinformował, że
uczestniczył w spotkaniach reprezentując radę ;

15.11 w uroczystości z okazji 10-lecia działalności LGR 7 Ryb,
20.12 w spotkaniu z emerytami i rencistami w Gościńcu Winnica w Sławicy,
13.12 w wieczorze wigilijnym zorganizowanym przez KGW i radę sołecką w PotrzanowŁe,

18.12- w przedstawieniu pt. „Dziewczynka z zapałkami" w Przedszkolu Samorządowym im.
Kubusia Puchatka w Skokach.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej

pracy komisji Rady:

l. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław Janecko

Komisja odbyła 4 posiedzenia, podczas których
analizowała i opiniowała projekt uchwały budżetowej na 2020 r.

- opiniowała materiały pod obrady XIII sesji,
- ustalała plan pracy komisji na rok 2020.

2. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji - Andrzej

Surdyk

Komisja odbyła 5 posiedzeń, w tym 3 wspólne z pozostałymi komisjami Rady, na temat :
- wynajmu i funkcjonowania hali sportowej

- analizy i opiniowania projektu uchwały budżetowej na 2020 r.

- opiniowania materiałów pod obrady XIII sesji.
3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska,

Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński

Komisja odbyła 4 posiedzenia, w tym 3 wspólne na których:
- analizowała i opiniowała projekt uchwały budżetowej na 2020
- opiniowała materiały pod obrady XIII sesji,
- opracowywała plan pracy komisji na rok 2020 .

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowslu

Komisja odbyła 2 posiedzenia, podczas których:
- analizowała sprzedaż nieruchomości gnmtowych za rok 2018,

- przeprowadziła kontrolę wydatków na inwestycje - zagospodarowania terenu przy jeziorze
Włókna w Potrzanowie w celach rekreacyjna -wypoczynkowych

ad. 6

pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Tadeusza Kłosa

Omówiła projekt uchwały i wskazała, że zmniejsza się dochody budżetu Gminy o kwotę
8.704,00 zł. Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 55.900.200,11 zł.
Z tego dochody bieżące w kwocie 51.578.776,13 zł. Dochody majątkowe w kwocie
4.321.423,98 zł, Zmniejsza się wydatki budżetu Gminy o kwotę 540.757,07 zł. Wydatki
budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 60,826.302,29 zł



l) wydatki bieżące w wysokości 50.843.161,29 zł;
2) wydatki majątkowe w wysokości 9.983.141,00 zł;
Plan przychodów i rozchodów budżetu otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem m- 3, a w

nim przychody wynoszą 5.770.402,18 zł; natomiast rozchody wynoszą 844.300 zł. Plan

wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2019 roku otrzymuje brzmienie
zgodnie z załącznikiem nr 4. Pian dotacji udzielonych z budżetu podmiotom należącym i nie
należącym do sektora finansów publicznych otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 5

w tym:
l) dotacje bieżące dla jednostek sektora finansów publicznych" 3.236.031,89 zł;
2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 4.582.405,68 zł;
3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 109.000,00 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 72.000,00 zł.

Plan wydatków jednostek pomocniczych otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 6.
Deficyt budżetu w kwocie 4.926.102,18 zł zostanie pokryty przychodami z tytułu wolnych

środków i kredytów.
Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie
7.053.283,56 zł) w tym, w szczególności na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu
budżetu 2.000.000 zł.

W § 7 Uchwały nr III/13/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 28 grudnia 2018 roku w
sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok kwotę "100.794,56 zł", zastępuje się kwotą
"46.417,46 zł".

W § 12 Uchwały nr III/13/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 28 grudnia 2018 roku w
sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok kwotę "155.000 zł zastępuje się kwotą "183.000 zł",
a kwotę "164.580 zł" zastępuje się kwotą "165.380 zł". Przedstawiła zmiany w zakresie

dochodów i wydatków ujęty w projekcie uchwały w poszczególnych działach budżetu.
Planowane przychodu z tytułów kredytów zmniejszono do wysokości 5.053.283»56 zł,

natomiast rozchody budżetu pozostały na niezmienionym poziomie.
Przedstawiła autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki, z dnia 12.12.2019 r., która

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zwrócił uwagę na wydatki w dziale 700 na termomodernizację budynku przy ul. Zamkowej
oraz zmiany ogrzewania na gazowe, wyjaśnił, że aktualnie w budynku nie ma jeszcze
przyłącza gazowego, które będzie wykonane w 2020 r.
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witkucka
Potwierdziła wypowiedź Przewodniczącego.

Po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia
zmiany w uchwale budżetowej na rok 2019 z dnia 12.12.2019 r.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale nr XIH/10m019
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2019 r.z autopoprawką
Burmistrza Miasta i Gminy Skoki.

Podjęta Uchwala stanom załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.
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pkt 6.2)

Skarbnik Gminy Anna KaIek-Witucka z upoważnienia Burmistrza

Miasta i Gminy Tadeusza Kłosa
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2019-2036. Wyjaśniła, że zmienia się uchwałę
dostosowując ją do zmian w uchwale budżetowej na rok 2019. Projekt Uchwały w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 2019 - 2036 dostosowuje się
do projektu Uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoki na 2019 rok. Zmieniono

załącznik Nr l Uchwały w którym dokonuje się następujących zmian :
1.1 Zmniejszono dochody bieżące o kwotę 8.704 zł.

2. Wydatki ogółem zmniejszono o kwotę 540.757,10 zł z tego :
2.1 Wydatki bieżące zmniejszono o 228.919,10 zł,
2.2 Wydatki majątkowe zmniejszono o 311.838 zł.
3. Wynik finansowy budżetu to deficyt budżetowy w wysokości 4.926.102,18 zł,
4. Przychody budżetu wynoszą 5.770.402,18 zł natomiast,

5. Rozchody budżetu wynoszą 844.300 zŁ
6. Zachowana została relacja wynikająca z art.242 ustawy o finansach publicznych tj.

nadwyżka operacyjna budżetu czyli różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami
bieżącymi wynosi 735.614,84 zł.
2. Zmieniono załącznik Nr 2 Uchwały tj. Wykaz Przedsięwzięć do WPF, w którym :
W części L 3 Wydatki na projekty^ programy lub zadania pozostałe
a) wydatki bieżące:

póz. 1.3.1.20 - W związku ze wzrostem kosztów eksploatacyjnych zwiększono dotację
celową na 2020 rok przeznaczoną na realizację zadania pn. "Wzmocnienie wojewódzkich

kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej
poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych- dofinansowanie Poznańskiej Kolei
Metropolitamej" o kwotę 45.408,05 zł. Zwiększono limit wydatków na to zadanie w 2020
roku do poziomu 236.398,05 zł (zostanie podpisany aneks do umowy), zmieniono również
limit zobowiązań, który wynosi 45.408,05 zł.

b) wydatki maiątkowe:
- póz. 1.3.2.9 - "Budowa rurociągu tłocznego pomiędzy przepompownią ścieków na ul.
Piaskowej a ul. K. Wielkiego w Skokach " limit wydatków w 2019 roku zmniejszono do
poziomu 2.500 zł, odpowiednio zmieniono też limit zobowiązań i po zmianie wynosi on
l.002.500 zł.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2036, która stanowi załącznik nr 4
do protokołu.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)
Uchwale Nr XHI/102/2018
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w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy

Skoki na 2019-2036 wraz autopoprawką Burmistrza Miasta i Gminy Skoki . Podjęta
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.3)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnichya Adrianna Urbaniak
Zgodnie ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Rada

Gminy w celu złagodzenia skutków wzrostu cen usługi odprowadzania ścieków może podjąć
uchwałę o dopłacie dla jednej, wybranych lub wszystkich taryfowych grup odbiorców usług. Dnia
14 listopada 2019 r. Rada Miejska Gminy Skoki podjęła uchwałę nr XII/100/2019 w sprawie
ustalenia dopłaty do ceny Im odprowadzanych ścieków dla wszystkich taryfowych grup
odbiorców ushig świadczonych przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Skokach w roku 2020.
Skutkiem wejścia w życie tej uchwały byłoby wydatkowanie ze środków budżetowych kwoty
blisko 230.000 zł. Podczas obrad komisji wspólnych opiniujących materiały pod obrady XIII sesji
stwierdzono, że znaczne zwiększenie wydatków ujętych w projekcie uchwały budżetowej na rok

2020, uzasadnia przeznaczenie powyższych środków na inne zadania publiczne będące

obowiązkiem Gminy, służące całej społeczności lokalnej, a nie tylko tej gmpie mieszkańców,
która została podłączona do kanalizacji sieciowej. Nadchodzący rok będzie tmdny dla samorządu
pod względem finansów publicznych. Ograniczone dochody i zwiększone wydatki są skutkiem

wprowadzanych zmian przez rząd w ostatnich miesiącach. Na zmniejszone dochody wpływają:
obniżenie podatku PIT oraz zwolnienia osób młodych z podatku PIT, które odbierają dochód
udziału gminy w podatku PIT. Na zwiększone wydatki wpływają podwyżki gwarantowane przez

rząd dla nauczycieli, których nie rekompensuje w pełni subwencja oświatowa. Dodatkowo

podwyższenie płacy minimalnej, która wpływa na cenę zakupów materiałów jak również koszt
ushig wykonywanych dla gminy. Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie niniejszej uchwały jest
uzasadnione.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(10 głosami za, 2 głosami przeciw, 3 głosy wstrzymującymi
Uchwałę nr XIH/103/2Q19
w sprawie uchylenia Uchwały nr XII/100/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 14
listopada 2019 r. w sprawie ustalenia dopłaty do ceny Im odprowadzanych ścieków dla
wszystkich taryfowych grup odbiorców usług świadczonych przez ZaUad Wodociągów i
Kanalizacji w Skokach w roku 2020. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu
sesji Rady.

Pkt 6.4)
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że w 2019 r. dopłacamy do przewozów regionalnych 186 tyś. złotych. Aby utrzymać
liczbę przewozów na poziomie 23, po korekcie zapłacimy w 2020 roku 236 tyś. zł. Wyjaśnił, że

projekt uchwały, wskazuje na koszty oraz skutki niepodjęcia tej uchwały. Z uwagi na istotne
znaczenie utrzymania częstotliwości połączeń na linii komunikacyjnej Poznań - Wągrowiec dla

mieszkańców naszej Gminy, które Jest uwarunkowane udzieleniem dofinansowania podjęcie
niniejszej Uchwały jest uzasadnione.

Radny Leszek Gronowicz

Zwrócił uwagę, że w 2018 r. dopłacaliśmy 92.330 zł, natomiast teraz 236 tyś. jest to duży wzrost.

Radny Andrzej Surdyk
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Prosił Burmistrza o zwrócenie uwagi w rozmowach z marszałkiem, przedstawicielami PKP, aby

również w swoich jednostkach poszukali oszczędności, a nie działali jedynie na środkach z
budżetów gmin.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki
W odpowiedzi na wypowiedź radnego Andrzej Surdyka wyjaśnił, że kolej jest samorządowa, w
której gmina również współpracuje. Natomiast jedna gmina nie ma wielkiego znaczenia przy

prowadzonych rozmowach. Koszty utrzymania rosną, jeżeli ma ona funkcjonować to należy

również dopłacić. Uwagę radnego przyjął do wiadomości, natomiast nie widzi szansy jej
realizacji.
Radny Marek Grzegorzewski

Kierując wypowiedź do Burmistrza poprosił, aby zwrócił również uwagę zarządzającym w
sprawie krytyki funkcjonowania przewozów w godzinach „szczytu", ponieważ nie można wsiąść
do pociągu już na stacji w Czerwonaku. Stwierdził, że zasadnym byłoby uruchomienie

podwójnych składów pociągu w godzinach najbardziej obleganych.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnia że w związku z tym, że obecnie w radzie jest dużo nowych radnych zasadnym było by
zorganizowanie spotkania z przedstawicielami marszałka. Wówczas radni mieliby możliwość
zadania pytań, złożenia wniosków oraz poznania mechanizmu działania kolei. Jednocześnie

wskazał, że jako gmina nie mamy dużego wpływu na jej funkcjonowanie.

Po wysłuchaniu opinii statych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za-jednogłośnie)

Uchwalę nr XIII/104/2019 w sprawie
w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIX/306/2018 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 27 marca
2018r. w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację
zadania pn. "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze

oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych-
dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitarnej (PKM) .
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.5)
Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy

Skoki Tadeusza Kłosa
Przestawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej

Miasta i Gminy Skald na lata 2020-2036.

Omawiając wskazała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Skoki obejmuje:
• dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie

nadwyżki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę dhigu
oraz sposób spłaty długu.

• wieloletnie przedsięwzięcia finansowe,

• upoważnienia dla Burmistrza

^ do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć
^ do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowymi w

latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z
których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy,

^ przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania
zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć.
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W związku z podjęciem tej uchwały traci moc Uchwała Nr III/12/2018 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Skoki na lata 2019-2036. Przy opracowywaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej
posłużono się danymi historycznymi. Dochody bieżące w latach 2021 - 2029 przyjęto wzrost
dochodów bieżących o 4 %, pozostałe lata tj. 2030 do 2036 pozostawiono je na poziomie roku
2029. Dochody z tytuhł udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych:
W latach 2021-2023 zaplanowano ich wzrost ostrożnie, tj. o 3%.

Dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych w latach
2021-2023 przyjęto taką samą kwotę dochodów jak w roku 2020. Dochody majątkowe
zaplanowano w latach 2020-2023, w następujących wysokościach:

-2020-1.891.500 zł,

-2021- 1.900.000 zł,
-2022-l.040.000 zł,
-2023-l.140.000 zł.

W latach 2021 - 2029 przewiduje się ich wzrost o 2,5 %. W latach 2030 - 2036 planuje się ich
utrzymanie na poziomie roku 2029, ponieważ podobnie jak w pi'2ypadku dochodów bieżących
trudno jest przewidzieć, jak będzie kształtował się ich wzrost w tak odległym czasie.

Zaplanowano je na lata 2020-2036 w wysokościach zapewniających bezpieczną obsługę
zobowiązań finansowych już zaciągniętych oraz planowanych do zaciągnięcia.

Wydatki majątkowe:
Plan wydatków majątkowych został przyjęty w kwotach zapewniających realizację wszystkich
inwestycji ujętych w wykazie przedsięwzięć. W roku 2020-2024 wydatki te będą częściowo
finansowane z planowanego do zaciągnięcia kredytu, natomiast od roku 2025 kwota

prognozowanych wydatków majątkowych stanowi różnicę pomiędzy dochodami ogółem, a
wydatkami bieżącymi i kosztami spłaty długu.
Wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy inwestycyjne.

W pozycji wykazano następujące wydatki:
- dotacje dla Biblioteki Publicznej w Skokach:
- w kwocie 80.000 zł na realizację zadania „Małe kino społecznościowe szansą na rozwój
zasobów kultury województwa wielkopolskiego",

- w kwocie 11.000 zł na zakup sprzętu elektronicznego,

- dotacje na inwestycje związane z zakupem i montażem odnawialnych źródeł energii w kwocie

40.000 zł,

- dotacje na dofinansowanie kosztów inwestycji związanych z odbiorem, transportem i utylizacja
wyrobów zawierających azbest w kwocie 35.000 zł.

17. Wynik budżetu.

W latach 2020-2024 planowany jest deficyt budżetu, który pokryty zostanie przychodami z
tytułu kredytów. Od roku 2025 do 2036 planowana jest nadwyżka budżetowa, która przeznaczona

zostanie na spłatę kredytów.

Planuje się przychody w następujących wysokościach:
rok 2020 - 3.557.675,00 zł - kredyt, rok 2021- 3.650.000,00 zł, w tym: 3.500.000,00 zł - kredyt,

z tego na pokrycie deficytu 2.669.940,00 zł, 150.000,00 zł- spłata pożyczki udzielonej Bibliotece
Publicznej w Skokach, rok 2022 - 3.000.000,00 zł - kredyt, rok 2023- 2.000.000,00 zł, rok 2024-

2.000.000,00 zł. Od roku 2025 planowana jest nadwyżka budżetowa, w związku z tym nie będzie
konieczności zaciągania zobowiązań.

Rozchody budżetu zostały przyjęte stosownie do zawartych umów z instytucjami finansującymi,
przy czym obejmują one zarówno zobowiązania już zaciągnięte jak i planowane do zaciągnięcia.
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Przyjęte wartości kwoty długu w poszczególnych latach wynikają z zawartych dotychczas umów
kredytowych oraz z planowanych do zaciągnięcia zobowiązań finansowych w latach 2020-2024.

Od 2025 roku kwota długu jest pomniejszana o kwotę spłat. W roku 2019 planuje się zaciągnięcie
kredytu długoterminowego maksymalnie do wysokości 4.000.000 zł, zatem taka kwota została

uwzględniona w ogólnej kwocie długu.
W latach 2020 - 2036 dochody bieżące przewyższają wydatki bieżące w wysokości od 504.825 zł
do 9.706.906 zł.

Finansowanie programów, projektów lub zadań realizowanych z udziałem środków unijnych na

tym etapie nie zaplanowano dochodów z tego tytułu, prawdopodobnie wzorem poprzednich lat

zostaną wprowadzone w trakcie roku, gdy pojawi się możliwość ich uzyskania.

Na tym etapie zaplanowano wydatki bieżące na lata 2020-2023 natomiast wydatki majątkowe
tylko na rok 2020. Na pozostałe lata nie zaplanowano tego rodzaju wydatków.

a) wydatki bieżące:
- w latach 2020-2023 ujęto koszty wynajmu pomieszczeń na działalność Klubu Seniora i

Centrum Wsparcia Opiekunów w Skokach w na lata 2020, 2021 i 2022 w wysokości 19.200 zł
rocznie oraz 16.000 zł w roku 2023. Projekt pn. "Twój czas w 7 gminach powiatu

wągrowieckiego. Kompleksowy program usług opiekuńczych dla nieś amo dzielnych osób
starszych i ich opiekunów faktycznych dofinansowany jest ze środków UE w ramach WRPO na
lata 2019-2023, a Gmina jest jednym z Partnerów realizujących to przedsięwzięcie. Środki te
stanowią wkład własny Gminy w realizację Projektu.

- w roku 2020 ujęto środki w wysokości 3.139 zł na realizację projektu "Rozwój
kompetencji cyfrowych dla mieszkańców Gminy Skoki" ze środków Programu Operacyjnego
Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 z przeznaczeniem na wynagrodzenia.

b) wydatki majątkowe:
- w roku 2020 ujęto wydatki w wysokości 80.000 zł -jest to dotacja na wkład własny dla

Biblioteki Publicznej w Skokach na realizację zadania "Małe kino społecznościowe szansą na
rozwój zasobów kulturalnych województwa wielkopolskiego". dofinansowanego ze środków

WRPO na lata 2014-2020.

Następnie Skarbnik Gminy Anna Kaiek - Witucka
odczytała

l. Autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Skoki z dnia 3 grudnia 2019 r. i 12 grudnia 2019 r.

2. Uchwałę Nr S0.0957/28/15/Pi/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby brachunlcowej
w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki
Aufopoprawki Burmistrza oraz opinia RIO stanowić} kolejno załcicznik nr 8, 9 i 10

do protokołu sesji Rady.

Rada Miejska Gminy
przyjęła w głosowaniu jawnym autopoprawki Burmistrza do projektu Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2020 - 2036 z dnia 3 grudnia 2019 r
( 15 głosów za- jednogłośnie)

Rada Miejska Gminy
przyjęła w głosowaniu jawnym autopoprawki Burmistrza do projektu Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2020 " 2036 z dnia 12 grudnia 2019 r
(15 głosów za- jednogłośnie )
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Rada Miejska Gminy
podjęła (15 głosami za -jednogłośnie)
z uwzględnieniem autopoprawek Burmistrza

Uchwale nr Xm/105/2019
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2020-
2036 wraz z autopoprawkami Burmistrza Miasta i Gminy Skoki. Podjęta Uchwała stanowi

załącznik nr ł l do protokołu sesji Rady.

pkt 6.6)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy

Tadeusza Kłosa (zgodnie z procedurą-Uchwała Nr LI/306/10 Rady Miejskiej Gminy Skoki
z dnia 7 października 201 Or. ^ sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy
Skoki)

l. Przedstawiła projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem

- załącznik nr 12 do protokołu sesji Rady.

Ustala się dochody budżetu na 2020 rok w łącznej kwocie 53.943.588,00 zł, z tego:
- dochody bieżące w kwocie 52.029.288,00 zł;
- dochody majątkowe w kwocie l .914.300,00 zł.

Dochody, o których mowa w ust. ł obejmują w szczególności: dotacje celowe na realizację

zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości
14.851.252,00 zł. Ustala się wydatki budżetu na rok 2020 w łącznej kwocie 56.655.463,00 zł
z tego: - wydatki bieżące w kwocie 51.524.463,00 zł; wydatki majątkowe w kwocie
5.131.000,00 zł; zgodnie z załącznikiem Nr 2.

2. Wydatki, o których mowa w ust. l obejmują w szczególności:

l) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi
ustawami w wysokości 14.851.252,00 zł, wydatki na programy finansowane z udziałem

środków unijnych w części związanej z realizacją zadańjst w wysokości 102.339,00 zł.
Ustala się plan wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2020 roku, zgodnie z
załącznikiem Nr 4. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji, z tego:

l) dotacje bieżące dla jednostek sektora finansów publicznych - 3.091.705,96 zł;
2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych- 5.268.992,00 zł;
3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 91.000,00 zł,
4) dotacje majątkowe dla jednostek nie należących do sektora finansów publicznych - 75. 000
zł. Określa się łączna kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 3.557.675,00 zł

Określa się łączna kwotę planowanych rozchodów budżetu w wysokości 845.800,00 zł.
Określa się plan samorządowego zakładu budżetowego, a w nim:
- przychody - 3.529.999,14 zł, w tym dotacja: 229.999,14 zł;

- koszty - 3.516.202,07 zł. Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art, 402
ust, 4-6 ustawy Prawo ochrony środowiska w wysokości 15.000 zł przeznacza się w kwocie
15.000 zł na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska w zakresie określonym

ustawą, zgodnie z załącznikiem Nr 8. Ustala się plan wydatków jednostek pomocniczych na
rok budżetowy 2020, zgodnie z załącznikiem Nr 9. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na

sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 150.000 zł przeznacza się na wydatki na realizację
zadań określonych:
- w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w wysokości 130.000
zł;
- w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości 20.000 zł.

Tworzy się rezerwy;
- ogólną w wysokości 120.000 zł;

- celowe w wysokości l .050.000. zł;
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-na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 200.000 zł;

- na realizację zadań publicznych w ramach inicjatywy lokalnej 10.000 zł;
- na realizację zadań w trybie przewidzianym w art. 19a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r.

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (tzw. małe granty) 40.000 zł;
- na zadania inwestycyjne i zakupy, które wynikną w ciągu roku 800.000 zł.

Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 2.600.000 zł
przeznacza się na wydatki na finansowanie systemu gospodarki odpadami, przy czym

wydatki te ustala się w kwocie 3.400.000 zł. Deficyt budżetu w kwocie 2.711.875,00 zł
zostanie sfinansowany przychodami z tytuhi kredytów. Określa się limit zobowiązań z tytułu
zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 5.557.675,00 zł, w tym na pokrycie
występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 2.000.000 zł. Ustala się kwotę
wydatków przypadających do spłaty w 2020 roku, zgodnie z zawartą
umową z tytułu udzielonych poręczeń w wysokości 213.840,82 zł. Upoważnia się Burmistrza

do:

l. zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego
deficytu budżetu do wysokości 2.000.000 zł.
2. dokonywania zmian w planie wydatków polegających na ich przeniesieniach między
podziałkami klasyfikacji budżetowej w ramach jednego działu do kwoty 800.000 zł, za
wyjątkiem
wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych oraz całkowitej rezygnacji z realizacji zadań
wcześniej ustalonych w budżecie.

3. dokonywania zmian w planie wydatków bieżących w ramach działu w zakresie wydatków

na wynagrodzenia ze stosunku pracy,
4. przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym Gminy do zaciągania

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest
niezbędna do zapewmenia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności
wykraczaj ą poza
2020 rok;
5. lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach.
Określa się sumę, do której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania

w wysokości 3.000.000 zł. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy
Skoki. 5.131.

Przedstawiła informację o planowanych wydatkach majątkowych, wskazując, że na zadania
majątkowe w 2020 zaplanowane 5. 131.000 zł.

2. Opinie Komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki do projektu uchwały budżetowej na rok
2020 r.
l) Radny Stanisław Janecko Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy
i Komunikacji odczytał opinię
Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Rady Miejskiej Gminy Skoki
dwukrotnie, na swych posiedzeniach zajmowała się projektem budżetu Miasta i Gminy Skoki
na rok 2020. Przeanalizowano dochody i wydatki budżetowe, zapoznano się z materiałami

informacyjnymi oraz uzyskano szczegółowe wyjaśnienia od Skarbnika Gminy oraz Burmistrza
Miasta i Gminy Skoki. Stwierdzono, że projekt budżetu został sporządzony zgodnie z prawem

i ustawą o finansach publicznych. Na 2020 r. zaplanowano zmniejszone środki na inwestycje

oraz utrzymanie jednostek organizacyjnych Gminy. Podjęcie takich działań wynika m.in. z
ciągle nakładanych przez ustawodawcę na samorządy nowych obowiązków, nie przekazując
na te zadania odpowiednich środków finansowych. Komisja Finansów, Rozwoju Gminy i
Komunikacji opiniuje pozytywnie projekt budżetu na rok 2020.
2) Radny Andrzej Surdyk Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i
Rekreacji poinformował, ze Komisja po analizie projektu budżetu miasta i gminy Skoki na
2020 r. zaopiniowała pozytywnie/jednogłośnie/



wskazując na:

l. Podjęcie działań w celu wyodrębnienia kosztów utrzymania hali sportowej z
budżetu Szkoły Podstawowej.

2. W organizację imprez środowiskowych (sportowych, kulturalnych itp.) zaangażować
działające na terenie Gminy Skoki stowarzyszania, organizacje oraz mieszkańców.

3. Dożynki Gminne mają być świętem rolników, świętem wsi. Organizację dożynek
gminnych przekazać sołectwom.

3) Radny Paweł Grabiński Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki
Komunalnej, Ochrony Środowiska, Porządku Publicznego i Inwentaryzacji przedstawił

opinię komisji.
W wyniku przeprowadzonych analiz projektu budżetu Miasta i Gminy Skoki na rok 2020
Komisja Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, Porządku

Publicznego i Inwentaryzacji Rady Miejskiej Gminy Skoki pozytywnie opiniuje
przedłożony przez Burmistrz Miasta i Gminy Skoki projekt. Ze względu na znaczne

zmniejszenie środków na inwestycje planowane w 2020 r. należy podjąć wzmożone działania
na pozyskanie dofinansowania realizacji zadań inwestycyjnych ze środków zewnętrznych.
Komisja stwierdza, że projekt budżetu pozowali na realizacji zadań w momencie pojawienia

się możliwości pozyskania środków zewnętrznych (pozabudżetowych) na ich realizację.
Jednocześnie wskazuje na konieczność podniesienia minimalnych stawek czynszu z tytułu

najmu nieruchomości stanowiących własność gminy Skoki związanych ze świadczeniem usług

medycznych. W związku z powyższym Komisja pozytywnie opiniuje przedłożony przez
Burmistrza Miasta i Gminy projekt.
Skarbnik Anna Kalek - Witucka
3. Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2019 r. o
projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Skoki na 2020 r. oraz opinię o możliwości
sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2020 r.

( Uchwała Nr SO. 0952/28/15/PI/2019 i Nr S0.0951/43/D/15//2019 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu)
- stano\viq kolejno załączniki nr 13 i J 4 do protokołu sesji Rady.

4.

W imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka
przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2020 r. z dnia 3 grudnia 2019
r. i 12 grudnia 2019 r. które stanowią załączniki nr 15 i 16 do protokołu sesji Rady.

5. W dyskusji głos zabrali
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Projekt przedstawionego budżetu gwarantuje nam możliwość realizacji zadań, które do tej pory
były realizowane. Skonstruowanie budżetu odbyło się poprzez ograniczenie niektórych

wydatków, czego dowodem jest np. uchylenie uchwały w sprawie dofinansowania grupy

taryfowych odbiorów ZWIK. Zmniejszono wydatki w poszczególnych jednostkach: zadania
Urzędu Miasta i Gminy w Skokach -- zmniejszono o kwotę 4 miliony z^. Szkoły Podstawowej o
kwotę 890 tyś. zł., Przedszkola Samorządowego w Skokach o kwotę 365 tyś. zł, OPS o kwotę
350 tyś. zł Biblioteki Publicznej o kwotę 300 tyś. zł. W wyniku zmian i redukcji budżetowej nikt
nie zostanie zwolniony, zmniejszono jednak wymiary etatu do 3A pracowników obsługi w Szkole

Podstawowej. Wyraziła nadzieje, że wygłaszane przez premiera cięcia w administracji rządowej,
nie będą przyczyną zmniejszenia środków na realizację zadań zleconych. Poinformowała, że

udało się utrzymać działania: profilaktyczne, sportowe. Gmina jest słynna z tego że jej
mieszkańcy są sprawni sportowo, udało się utrzymać wiele imprez sportowych , kulturalnych.

Natomiast problemem jest gospodarka odpadami, coraz większe koszy. Należy podjąć działanie o
charakterze edukacyjnym, aby nasze społeczeństwo było świadome jak segregować odpady.
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Zaproponowany wyjazd do Kopaszyna dla radnych, będzie początkiem działań o charakterze
edukacyjnym, musimy edukować społeczeństwo aby zmniejszać koszty odbioru i

zagospodarowania odpadów. Nieustanne podnoszenie cen nie spowoduje zmiany mentalności

mieszkańców. Gmina jest czysta, zadbana, ma duże szansę na rozwój ale należy edukować w
zakresie gospodarki odpadami.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu ł Rekreacji o rozwinięcie
kwestii zawartej w opinii do projektu budżetu dot. rozdzielenie wydatków na halę sportową.
Radny Andrzej Surdyk
Wyjaśnił, że Komisja przy opinii do budżetu zwróciła uwagę na rosnące koszty utrzymania hali
sportowej, które obciążają budżet Szkoły Podstawowej. Komisja widzi konieczność podniesienia
opłaty za wynajem hali. Obecnie wynajem 1/3 hali wynosi 25 zŁ Komisja zwróciła również
uwagę na konieczność wprowadzenia zasady zapłaty za wynajmę z góry, ponieważ koszty to
media woda, prąd ogrzewanie, nikt nie informuje, że nie pojawi się w terminie zarezerwowanym.

Wszystko to wpływa na koszty Szkoły Podstawowej. Podjęto rozmowy na temat wyodrębnienia
budżetu hali ze szkoły. Zajął również stanowisko w sprawie odpadów. Wnioskował, aby przy

wizycie radnych w MSOK w Kopaszynie nakręcić film, wskazując jakiego rodzaju śmieci
trafiają na wysypisko. Nakręcić film edukacyjny i umieścić na stronie gminy. Ograniczyć środki
na organizację masowych imprez, poprzez zaangażowanie w ich organizację stowarzyszenia oraz
lokalne organizacje.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że w projekcie budżetu na 2020r. nie udało się tak jak w tym roku zaplanować 10
milionów z przeznaczeniem na inwestycje. Zaplanowano inwestycje, w taki sposób aby w

każdym miejscu gminy coś zrobić. Siła ekonomiczna naszej gminy wynika z przynależności do

organizacji takich jak: Metropolia Poznań, LGD Dolina Wełny, LGR 7 Ryb. Gmina Skoki
samodzielnie występując o środki zewnętrze, ma ograniczone możliwości, ze względu na duży
dochód na l mieszkańca. W 2020 r. przy realizacji inwestycji planujemy bazować na naszych
środkach. Ten rok, ma być czasem na opracowywanie strategii, dokumentacji, które będą

potrzebne w momencie pojawienia się możliwości pozyskania środków zewnętrznych.
Ograniczono również środki na imprezy masowe, było 250 tyś. zł, natomiast planowane jest 50

tyś. na dotację dla biblioteki. Należy się Uczyć z tym , że nie będzie topowych gwiazd. Dożynki
będą organizowane w poszczególnych wsiach, żeby zaangażować mieszkańców wsi. Kolejnym

problemy są odpady. Specyfika gminy, duża powierzchna o małym zaludmeniu, powoduje, że

koszty odbioru odpadów są duże. Mamy dużo działkowiczów i ogródków działkowych, są
klientami PSZOK-u. Nowe uregulowania prawne, są korzystne dla nieruchomości nie
zamieszkałych czyli właśnie ROD i terenów rekreacyjnych. Realizacja zadań z zakresu

gospodarki odpadami, nie będzie się bilansowała, bez względu na podniesione opłaty dla stałych
mieszkańców. Wyjaśnił, że nie można oszczędzać na oświacie, jeżeli chcemy, żeby dobrze były
dzieci edukowane. Na szkoły wydajemy 1,5 min złotych więcej, niż dotychczasowo. Powiedział,

że nie jest to dobry budżet, natomiast jest on tak skonstruowany, aby gmina mogła funkcjonować.

Należy liczyć na to, że w 2021 roku pojawią się środki zewnętrzne.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Prosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie mieszkańcom wśród których pojawiają się głosy, że
dotychczas wszystko było dobrze a teraz gmina jest zadłużona,

Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka
Poinformowała, że zgodnie z przedstawioną wieloletnią prognozą finansową Gminy Skoki 2019-

2036 gmina spełnia wskaźniki, które są wymagane w ustawie o finansach publicznych. Zgodnie
z art. 243 ustawy o zadłużeniu gminy na koniec roku 2019 planowany wskaźnik wynosi 1,070
%, natomiast wskaźnik dopuszczalny wynosi 13,087 %, którego gmina nie może przekroczyć. Na

koniec 2019 planuje się zadłużenie w kwocie 12. 171.483,56 złotych, na koniec roku 2020
planowany wskaźnik spłaty zobowiązania wyniesie 3,64 %, natomiast wskaźnik dopuszczalny
wynosi 14,086% , w związku z czym nie ma zagrożenia.
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Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Zwrócił uwagę, że od strony formalnej wszystkie przesłanki są spełnione. Wyjaśnił, że szansą

dla gminy jest zga2yfikowanie reszty gminy, albo znaczącej jej część. Zgazyfikowanie umożliwi
zmniejszenie ilości wytwarzanych popiołów, czyli zmniejszenie ilości odpadów. Drugim
ważnym działaniem i wyzwaniem dla gminy Jest wejście w struktury Aquanetu. Wyjaśnił, że w
dużych strukturach takich jak Aquanet gmina może więcej zdziałać. Proces ten został już
rozpoczęty, w pierwszym etapie będzie możliwość wejścia gminy jako udziałowca. Wejście do
Aquanet umożliwi opracowanie kompleksowego programu skanalizowania gminy, tak aby
dogonić pozostałe miejscowości znajdujące się w spółce. Obecna infrastruktura sieci

kanalizacyjnej daje możliwości dalszego jej rozwoju.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że jako członek Komisji Finansów, nie złożył wniosków do projektu budżetu. Zwrócił
się jednak do Burmistrza, aby w roku 2021 wprowadził do budżetu dokończenie budowy ul.

StmmykoweJ oraz ul. Parkowej, która został przyjęta przez gminę od powiatu. Mieszkańcy tych

ulic maj ą poczucie jakby się o nich zapomniało.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że Jeżeli chodzi o dokończenie Ul. Strumykowej, jest to ok 150 m, natomiast fragment
ulicy służy jednej rodzime. Zwrócił uwagę, że mamy całe osiedla na których nie zostało nic

zrobione. Jednocześnie wyjaśnił, że można dojechać do posesji, natomiast rozumie potrzeby

tych mieszkańców. Wpływają kolejne wnioski od mieszkańców oraz od sołtysów na realizację
różnych inwestycji. Ze względu na ograniczone środki w budżecie należy wywarzyć, która

inwestycja w danym roku będzie realizowana. Mieszkańcy muszą widzieć , że gmina podejmuje
inwestycje na terenie całej gminy. W tym roku został wzięty kredyt w wysokości 3 miliony
złotych, a zakładany był na 4 miliony.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poddał pod głosowanie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały budżetowej na 2020 r. z

dnia 03.1.2.2019 r. i 12.12.2019 r., które w wyniku głosowaniajawnego zostały przyjęte

jednogłośnie.
Z uwagi na wyczerpanie dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew
Kujawa poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2020 rok
wraz z wcześniej przyjętymi w głosowaniu Jawnym autopoprawkami.

Rada Miejska Gminy
podjęta
uwzględniając autopoprawki
(15 głosami za)
Uchwale nr XHI/106/2Q19
w sprawie uchwały budżetowej na 2020 r. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 17

do protokołu sesji Rady.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Podziękował radnym za uchwalenie budżetu na rok 2020, pomimo, że nie wszystkie zadania o

które wnioskowali radni udało się ujęć w projekcie budżetu. Wyraził nadzieję, że będzie
większy wpływ ze sprzedaży niemchomości działek gminnych niż zakładany obecnie i
wówczas będzie można wprowadzić dodatkowe zadania do realizacji. Wskazał, że może trzeba

będzie podjąć rozwiązania, które do tej pory nie były realizowane np.PPP

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zarządził 10 minutową przerwę w obradach XIII sesji Rady. Obrady wznowiono o

godzinie 17:39.
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pkt 6.7)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok
2020 został przedstawiony podczas poniedziałkowego posiedzenia komisji wspólnej rady.
Zapytał się czy ktoś ma pytania do projektu uchwały.
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Poinformowała, że w zeszłym roku miała prośbę, by przegląd Teatrów Profilaktycznych

odbywał się w Szkole Podstawowej w Skokach. Przegląd się odbył, była to wspaniała lekcja
wychowawcza, lepsza niż C2ytanie referatów, czy dyskusje. Poprosiła, aby w 2020 r. również

przegląd odbył się w Szkole Podstawowej
Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Małgorzata
Szpendowska - Wylegalska
Odpowiedziała, że odbędzie się w szkole. Ze względu na fakt, że mało grup zgłosiło się z

przedszkola, połączone zostały gmpy wiekowe i całość odbyła się w Szkole Podstawowej, a

planowano, że grupy przedszkolne występowałyby w przedszkolu.

Po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za)
Uchwałę nrXm/107/2019
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych na rok 2QlQ.Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu sesji Rady

pkt 6.8)
Inspektor ds. promocji Karolina Stefaniak

Przedstawiła projekt uchwały. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o

drogach publicznych do wyłącznych kompetencji rady gminy należy ustalanie opłat za zajęcia
pasa drogowego dróg gminnych, których zarządcą jest gmina Skoki na cele niezwiązane z
budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. Organ stanowiący jednostki

samorządu terytorialnego, w drodze uchwafy, ustała dla dróg, których jest zarządcą, wysokość
stawek opłaty za zajęcie ł m2 pasa drogowego. W przypadku prowadzenia robót w pasie
drogowym, umieszczania w pasie drogowym obiektów budowlanych niezwiązanych z

potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami mchu drogowego oraz reklam, a także zajęcia

pasa drogowego na prawach wyłączności na cele inne niż prowadzenie robót i wbudowanie
urządzeń stawka opłaty nie może przekroczyć 10 zł za jeden dzień zajmowania pasa

drogowego.

W przypadku umieszczania w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej
niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego stawka

opłaty nie może przekroczyć 200 zł zajeden rok zajmowania pasa drogowego.

25 października 2019 weszła w życie nowelizacja ustawy o drogach publicznych nakazująca
ustalenie maksymalnej stawki za zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do obiektów i
urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej oraz nakładająca wymóg dostawania zapisów
uchwały w tym zakresie do 25 stycznia 2020. Stawki w odniesieniu do obiektów i urządzeń
infrastruktury telekomunikacyjnej w celu prowadzenia robót nie mogą przekroczyć 0,20 zł za
jeden dzień za l m zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty za wbudowanie tychże
urządzeń nie może przekroczyć 20 zł za l m2 za rok. W związku z ciągłym wzrostem kosztów

związanych z utrzymaniem dróg gminnych w niniejszej uchwale zaktualizowano stawki za
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zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do pozostałych obiektów i urządzeń, w tym
zmniejszono stawkę za zajęcie pasa drogowego na prawach wyłączności w innych celach niż
prace budowlane i wbudowanie m-ządzeń. Ustawodawca drastycznie zmienił stawki za zajęcia

urządzenia infrastruktury telekomunikacyjnej tzn. światłowodów.

Przedstawiła stawki opłat za zajęcia pasa drogowego dróg gminnych na terenie gminy Skoki
zawarte w załączniku nr l do projektu uchwały oraz stawki obowiązujące dotychczas.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał jaki dochód jest w ciągu roku dla gminy z tytułu opłaty za zajęcie pasa drogowego.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że w skali roku możemy uzyskać ponad 500.000 zł. Głównymi płatnikami są
Aquanet, i Spółka Gazownicza.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwale nr XIH/108/2019
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których

zarządcą jest Gmina Skoki. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu sesji Rady.

ad 6.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnichva Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały. Na podstawie art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.

o samorządzie gminnym, organy stanowiące gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego
w zakresie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej.

Zgodnie zaś z art. 4 ustawy o gospodarce komunalnej zadaniem rad gmin jest ustalanie
wysokości cen i opłat albo sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń

użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Uprawnienie to rada gminy może

powierzyć Burmistrzowi. Gmina Skoki jest właścicielem kilkunastu świetlic wiejskich, które
to służą społeczności, zarówno na cele gminne i statutowe, jak i na cele prywatne
l komercyjne. Podstawowym celem działania świetlicy jest:

l) rozwój działalności kulturalnej, turystycznej, sportowej i oświatowej
2) aktywizacja oraz integracja mieszkańców sołectwa

3) kultywowanie miejscowych trądy ej i i obyczajów
4) organizowanie zebrań przez mieszkańców.

Nieodpłatnie mogą korzystać ze świetlic następujące podmioty:
l) mieszkańcy sołectwa, na terenie którego znajduje się świetlica, oraz mieszkańcy innych

miejscowości z terenu gminy Skoki nieposiadających świetlic
2) stowarzyszenia, fundacje, Ochotnicza Straż Pożarna, kluby sportowe, spółki wodne, których
siedziba leży na terenie gminy Skoki,
3) Koła Gospodyń Wiejskich, zespoły ludowe, zespoły śpiewacze, szkoły i przedszkola,
których siedziba leży na terenie Gminy Skoki.
Odpłatnie ze świetlic mogą korzystać podmioty działające w celach prywatnych lub
komercyjnych na podstawie umowy najmu.
Opiekunem świetlicy jest sołtys lub wskazana przez niego osoba pełnoletnia.

Opiekun świetlicy prowadzi rejestr odpłatnego i nieodpłatnego korzystania ze świetlicy.
Korzystanie ze świetlicy powinno nastąpić po wcześniejszym uzgodnieniu terminu
z opiekunem świetlicy.
Odpłatne korzystanie ze świetlicy poprzedzone jest zawarciem umowy najmu z Gminą Skoki,

w imieniu której występuje Burmistrz Miasta i Gminy Skoki. Podstawą zawarcia umowy
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najmu jest złożony wniosek o najem, potwierdzony przez sołtysa, w zakresie dostępności
świetlicy w terminie wskazanym we wniosku.

Uchwała jest aktem prawa miejscowego. Jej projekt został poddany konsultacjom społecznym
w okresie od 25 listopada do 9 grudnia 2019 r. W wyznaczonym terminie nie zgłoszono

żadnych uwag, opinii i wniosków.

Radny Stanisław Janecko

Zaproponował poprawki projektu uchwały
l. W § l ust. 2pkt l: dołożyć punkt 5) prowadzenie zajęć profilaktycznych, informacyjnych
i terapeutycznych"

2. W § 2 ust. l pkt 3) otrzymuje brzmienie:
„pkt 2) stowarzyszenia, fundacje, Ochotnicza Straż Pożarna, kluby sportowe, spółki wodne,

których siedziba leży na terenie gminy Skoki"
3. W § 2 ust. l dodaje się pkt 4) w brzmieniu:
„ pkt 4) organizacje i instytucje realizujące programy profilaktyczne i terapeutyczne na terenie
Gminy Skoki"
4. W § 2 wykreśla się ust. 3.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki

Poddał pod głosowanie kolejno poprawki radnego Stanisława Janecko do projektu uchwały w
sprawie zasad korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących własność Gminy Skoki
przekazanych sołectwom, które w wyniku głosowania jawnego zostały przyjęte jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Miejskie Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wprowadził 5 poprawkę do projektu uchwały zasad korzystania ze świetlic wiejskich,
stanowiących własność Gminy Skoki przekazanych sołectwom o treści:

5. Wobec zmian wynikających z niniejszej autopoprawki, numeracja ustępów w paragrafie

2 ulega stosownej zmianie.

Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli poprawkę do projektu uchwały w sprawie
zasad korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących własność Gminy Skoki przekazanych
sołectwom.

Z uwagi na brak dyskusji, po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 głosami za)
Uchwałę nr XIII/109/2019 w sprawie zasad korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących
własność Gminy Skoki przekazanych sołectwom wraz z poprawkami.
Podjęta Uchwała stano~wizałqcznik nr 20 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.10)
Sekretarz Gminy BIanka Gażdziak
Przedstawiła projekt uchwały. Zgodnie z ustawą prawo oświatowe obowiązkiem gminy jest
dowożenie uczniów niepełnosprawnych do najbliższej szkoły ponadpodstawowej. Obowiązek

w zależności od stopnia i rodzaju niepełnosprawności dotyczy osób do 21-24 roku życia ze
względu na zajęcia rewalidacyjno - wychowawcze. Gmina obowiązek ten może realizować na

dwa sposoby poprzez organizację przewozu z opieką lub poprzez zlecenia dowozu rodzicom.

Sposób organizacji dowozu wybiera rodzic. Jeżeli rodzic zgodzi się realizować ten obowiązek
gminy, to gmina zwraca mu koszt dojazdu. Dotychczas było tak, że koszt dowozu był
określony w umowie i stawkę określał burmistrz i wynosiła 0,8453 zł. W październiku

zmieniła się ustawa, wprowadzono wzór według, którego wylicza się wysokość zwrotu. We
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wzorze znajduje się m.in. koszt jednostki paliwa obowiązujący w stacjach na terenie gminy.

Do kompetencji rady należy określenie w drodze uchwały średniej ceny jednostki paliwa w
Gminie Skoki.

Po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 głosami za)

Uchwalę nr XIH/110/20l9
w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Skoki, na rok szkolny 2019/2020.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.11)
r

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka
Podjęcie tej uchwały wymusza rozwój RIPOK-u, w związku z ubieganiem się przez Spółkę o
dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na
przedsięwzięcie pn. „Rozbudowa i modernizacja linii do sortowania odpadów zbieranych

selektywnie, rozbudowa instalacji i obiektów do przetwarzania odpadów zielonych wraz z

infrastrukturą towarzyszącą". Należy wprowadzić zapis w uchwale , że Gmina Skoki realizować
będzie, za pośrednictwem spółki, o której mowa w§ l,

zadanie własne polegające na budowie, utrzymaniu i eksploatacji instalacji „Zakład
Zagospodarowania Odpadów Nowe -Toniszewo-Kopaszyn" oraz zagospodarowaniu odpadów
Komunalnych pochodzących z terenu Gminy w tej instalacji".
Radny Leszek Gronowicz

Przypomniał, że przystąpiono do spółki w Kopaszynie uchwałą podjętą w styczniu 2000 r.,
wówczas zasiadał w radzie. Rada podjęła wtedy ważną strategiczną decyzję dla gminy. Obecnie

jest problem z przyjmowaniem odpadów np. makulaturą. Poinformował, że Komisja Rohiictwa
była w Kopaszynie, zachęcał pozostałych radnych do zobaczenia składowiska. Wskazał, że

bardzo dobry pomysł ma radny Andrzej Surdyk o nakręcenie filmu o funkcjonowaniu
składowiska. Zwrócił uwagę, że należy społeczeństwo informować o tym, że pobierana są opłaty

za składowanie i zagospodarowanie odpadów. Opłaty te nie są małe, a będą jeszcze wyższe.

Po wysłuchaniu opinii komisji
Rada Miejska Gminy
podjęła
( 15 głosami za)
Uchwala nr Xm/Hl/2019
w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do Spółki z o.o.

zarządzającej i eksploatującej mlejsko-gminue składowisko odpadów komunalnych w rejonie
wsi Nowe-Toniszewo-Kopaszyn.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji Rady.

6.12)
Radna Wiesława Surdyk Fertsch

Odczytała uzasadnienie do projektu uchwały oraz stanowisko Rady Miejskiej Gminy Skoki,
stanowiące załącznik do projektu uchwały w sprawie sytuacji finansów jednostek samorządu
terytorialnego .

Z uwagi na zakończenie dyskusji i uwag
Rada Miejska Gminy
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podjęła
( 15 glosami za)
Uchwalę nr XIII/112/2019
w sprawie stanowiska Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie sytuacji finansów jednostek
samorządu tery tonalnego. Podjęta Uchwala stanowi załqcznik nr 23 do protokołu sesji Rady.

ad7.

Interpelacje i zapytania radnych;
- nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

ad8.

W wolnych glosach i wnioskach;

Radny Leszek Gronowicz

Złożył wniosek o przedstawienie na fomm Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich
przez radną Wiesławę Surdyk- Fertsch wniosku o wypracowanie wspólnego stanowiska na

temat problemów wzrostu cen opłaty za odpady. Wzrost kosztów wiąże się z nową ustawą.
Wskazał, że nie ma skutecznej gospodarki odpadami, brak jest spalarni śmieci, ponieważ
Minister Ochrony Środowiska nie wydaje zezwoleń na ich powstanie, również cementownie

nie chcą przyjmować odpadów. Należy podjąć wspólne działania aby dotrzeć do decydentów
w tym zakresie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa oraz radni poparli inicjatywę
radnego Leszka Gronowicza

Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Wyjaśniła, że na styczniowej komisji przedstawi propozycję stanowiska w sprawie odpadów.
Podziękowała za wsparcie, za udział w organizacji, obecność oraz aktywność w XIV

Jarmarku Bożonarodzeniowym. Poinformowała, że udało się zebrać 10.172, 81 zł. Planowane
jest wykonanie 250 paczek dla osób starszych. Podczas jarmarku przeprowadzono zbiórkę

przez wolontariuszy w ramach akcji Się Pomaga dla Patryka, podczas której zebrano 1.200 zł.

W organizację zaangażowały się chóry i zespoły działające przy Bibliotece Publicznej w
Skokach oraz orkiestra dęta OSP. Podziękowała rodzicom uczniów Szkoły Podstawowej w
Skokach za zaangażowanie, mieszkańcom za udział, sponsorom oraz anonimowym

darczyńcom.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poprosił dyrektora Biblioteki o zabranie głosu w sprawie zmniejszonych środków na
organizację Dni Skoków oraz Dożynek.
Dyrektor Biblioteki Publicznej w Skokach Elżbieta Skrzypczak
Wyjaśniła, że wprowadzone środki autopoprawką Burmistrza , czyli dotacja do Biblioteki w
kwocie 50 tyś. zł. ma zostać przeznaczona na organizację święta miasta i gminy Skoki. W

styczniu przedstawi program imprezy. Wyjaśniła, że głosem doradczym będą jej służyć radni
Piotr Wiśniewski i Paweł Grabiński. Zadeklarowała, że sugestie radnych zostaną wzięte pod
uwagę oraz, że liczy na owocną współpracę.
Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Poinformowała, że radni otrzymali życzenia bożonarodzeniowe od Stowarzyszenia

Edukacyjnego Tęcza, Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,
Burmistrza l Przewodniczącego Miasta Łuboń, Towarzystwa Miłośników Miasta i Gminy

Skoki, Marszałka oraz członka zarządu Województwa Wielkopolskiego.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Podziękował, za budżet, za rzeczowe podejście radnych do problemów gminy. Złożył życzenia
radnym oraz mieszkańcom z okazji zbilżąjących się Świąt Bożego Narodzenia.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Złożył życzenia radnym, wszystkim obecnym na posiedzeniu sesji oraz mieszkańcom

oglądającym.
ad9.

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XIII sesji Rady Miejskiej Gminy
w Skokach zamknął dnia 19 grudnia 2019 r. o godz. 18 7.

Przewodniczący Rady
Miej skiejjSmin^ Skoki
(Zbigniew Kuja^)

Sekretarz obrad

(Wi^sław^Surdyk - F^sch)

ProX>kolant

(Katarzyna Przybysz)
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